

Capacity Building for Municipal Staff Workshop Fixed Asset Management in Municipalities		برنامج تدريب لموظفي البلديات ورشة عمل ادارة الاصول الثابتة في البلديات	
Day One -		اليوم الاول -	
Time	Activity	النشاط	الوقت
09:30 - 10:00	• Registration and Coffee Break	• التسجيل وضيافة	09:30 - 10:00
10:00 - 10:30	• Introduction and workshop Objectives	• التعارف وأهداف الورشة	10:00 - 10:30
10:30 - 11:30	<b>Fixed Asset concepts, types, and classifications</b> - Overview on the nature of Assets (General Introduction) - Fixed Assets -Concepts and definitions - Characteristics of fixed assets - Types of assets and classification	<b>مفاهيم عامة عن الاصول الثابتة وأنواعها وتصنيفها</b> - لمحة عامة عن طبيعة الاصول (الموجودات) - مفاهيم وتعريفات الاصول الثابتة - خصائص الاصول الثابتة - أنواع الاصول وتصنيفها	10:30 - 11:30
11:30 - 12:00	<b>Coffee Break</b>	استراحة قهوة	11:30 - 12:00
12:00 - 12:45	<b>Fixed Assets in accordance with the Int. Public Sector Accounting Standards (IPSAS)</b> - Recognition of property, plant and equipment - Infrastructure Assets - Lands and Buildings - Investment properties	<b>الاصول الثابتة حسب معايير المحاسبة الدولية في القطاع العام</b> - الاعتراف ببنود الممتلكات والمصانع والمعدات - أصول البنية التحتية - المباني والاراضي - العقارات الاستثمارية	12:00 - 12:45
12:45- 13:00	Practical Exercises and Case Studies	تمارين وتطبيقات عملية	12:45 - 13:00
13:00 - 14:00	<b>Fixed assets classification and depreciation methods</b> - Fixed Assets classification in Municipalities - Depreciation methods of fixed assets.	<b>تصنيف الاصول الثابتة في البلديات وطرق استهلاكها</b> - تصنيف الموجودات الثابتة في البلديات - طرق استهلاك الأصول الثابتة	13:00 - 14:00
14:00 - 15:00	Practical Exercises and Case Studies	تمارين وتطبيقات عملية	14:00 - 15:00
15:00 - 16:00	<b>Lunch break</b>	استراحة غداء	15:00 - 16:00

Capacity Building for Municipal Staff Workshop Fixed Asset Management in Municipalities		برنامج تدريب لموظفي البلديات ورشة عمل ادارة الاصول الثابتة في البلديات	
Day TWO-		اليوم الثاني -	
Time	Activity	النشاط	الوقت
09:30 - 10:00	• Registration, Coffee Break & Review of 1 <sup>st</sup> Day Activities	• التسجيل، ضيافة، ومراجعة اليوم الأول	09:30 - 10:00
10:00 – 11:30	<b>Fixed Asset Management:</b> - Objectives of applying fixed asset Management on the municipalities - Relationship between municipality's assets, promoting investment environment, and job creation - Assets Management in accordance with the accounting standards.	<b>ادارة الاصول الثابتة:</b> - أهداف تطبيق ادارة الموجودات الثابتة على البلديات - العلاقة بين الأصول الثابتة في البلديات وتحفيز البيئة الاستثمارية وخلق الوظائف - ادارة الاصول حسب المعايير المحاسبية	10:00 – 11:30
11:30 – 12:00	Practical Exercises and Case Studies	تمارين وتطبيقات عملية	11:30 – 12:00
12:00 – 12:30	<b>Coffee Break</b>	استراحة قهوة	12:00 – 12:30
12:30 – 13:30	<b>Fixed Asset Management:</b> - Stages of Asset management planning - Best practice in fixed asset management - Data register forms for fixed Asset - Follow-up mechanism and Monitoring of Assets register	<b>ادارة الاصول الثابتة:</b> - مراحل بناء خطة لإدارة الاصول الثابتة. - الممارسات الفضلى لإدارة الاصول الثابتة - نماذج بيانات لتسجيل الاصول الثابتة - أساليب المتابعة والرقابة على تسجيل الأصول الثابتة	12:30 – 13:30
13:30 – 14:30	Practical Exercise: Effective marketing for the use of municipalities' fixed assets and properties. Practical Exercises and working groups	تطبيق عملي: التسويق الفعال للأصول الثابتة وممتلكات البلديات تطبيق عملي لاستخدام نماذج التسجيل للأصول	13:30 – 14:30
14:30 – 15:00	Action plan of next steps...	خطة العمل والخطوات القادمة	14:30 – 15:00
15:00 – 16:00	<b>Lunch break</b>	استراحة غداء	15:00 – 16:00